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Summary :

The paper is seeking to semiotically approach the many bodily signs in Arabic poetry
relying upon the description and the semantic analysis of some samples as nonlinguistic signs
which - within the poetic text -deem to be semantically both meaningful and symbolic,The poet
intentionally employs these very signs to achieve certain kind of communication between
him/her and the reade, To this linguistic system, might be added another one that is nonlinguistic
, which may be deemed as a clarifying device. Aljahidh's statement may be clearly understood
and applied when these very two signs : linguistic & nonlinguistic are both adopted, In the same
stream added Aljahid that a good style can only be achieved through a good choice of words
and signs.

Keywords : Semiotics- Semantics- Sign- Body- Communication- Poetry

Résumé:

L'article tente a rapprocher I'ensemble des signes corporels de la poésie arabe.Une approche
sémiotique repose sur l'analyse descriptive et sémantique de quelques corpus, considérant
comme des signes non —linguistiquesayant des implications sémantiques et symboliques dans un
texte poétique. Utilisés par un poéte en vue d'accomplir l'acte de communication entre les
lecteurs. A ce fait, il est a ajouter au contexte linguistique, un contexte non- linguistique. La
citation d'Aljahidh concrétise le choix de ces signes linguistiques et non- linguistiques. Ce
qu'ilajoute: "La bonne concrétisation du sensne se fait pas seulement que par un bon choix de
phrase et signes.

Mots-clés : sémiotique / sémantique / signe/ corps / communication / poésie arabe .
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